
 

 

 

 

 

 

 

eachte raadsleden, 

Geachte mevrouw Gounou, 

Op 30 augustus jl. heeft u vragen gesteld aan het college over de toename van het aantal 

meldingen van ratten. In deze brief geef ik antwoord op uw vragen. 

 

Heeft het college zicht op de totale omvang en de ernst/mogelijke gevolgen van de 

rattenplaag in Oss? 

Ja, we hebben zicht op meldingen van de aanwezigheid van ratten en eventuele overlast 

daarvan. De gemeente Oss heeft een contract met het Kennis- en Adviescentrum Dierplagen 

(KAD) die de meldingen van ratten binnen de gemeente Oss behandelen. Vier keer per jaar 

brengt het KAD verslag uit. Indien er sprake is van een probleemlocatie wordt met betrokken 

partners (bewoners, huiseigenaren en eventueel het KAD) een plan van aanpak opgesteld.  

 

Wij constateren hier en daar rattenoverlast. Maar de mate daarvan en de daaraan verboden 

risico’s geven geen aanleiding om van een plaag te spreken.  

 

 

Datum Ons kenmerk Behandeld door Aantal bijlagen 

9 oktober 2018  Luc Visschers 0 

Onderwerp    

Vragen ex artikel 41, toename rattenoverlast.   
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Hoe verklaart het college de grote toename van het aantal meldingen over rattenoverlast?  

Binnen de gemeente Oss worden meldingen van ratten geregistreerd. Uit de registratie blijkt 

dat deze meldingen de afgelopen jaren toenemen (in 2016 183 meldingen; in 2017 339 

meldingen en in de eerste helft van 2018 202 meldingen). Niet elke melding van een rat staat 

echter per definitie ook gelijk aan een melding van overlast. 

Sinds 1 januari 2017 is het gebruik van rattengif in de buitenruimte verder aan banden 

gelegd. Bestrijdingsbedrijven mogen alleen rodenticiden (gif) gebruiken als alle andere 

maatregelen zoals vallen, klemmen en andere niet-chemische methoden zijn geprobeerd. 

Deze andere maatregelen hebben vaak een langere doorlooptijd. Een andere oorzaak van de 

toename van het aantal ratten zijn de zachte winters van afgelopen jaren, waardoor 

rattenjongen makkelijker de winter doorkomen. Beide zaken zijn niet uniek voor Oss, de 

toename past dan ook in een landelijke tendens. De aanwezigheid van ratten heeft de mens 

vooral ook aan zichzelf te danken. De bruine rat kan zich goed in de buurt van mensen 

handhaven wanneer er b.v. sprake is van afval en/of voedselresten die goed toegankelijk zijn.  

Daarnaast zijn er enkele plekken in Oss waar de riolering is vervangen. Lekke riolen fungeren 

als gemakkelijke transportweg voor ratten. Deze werkzaamheden verdrijven de ratten uit hun 

schuilplaats, waardoor vaak plaatselijk een piek in het aantal meldingen te zien is.  

 

Welke maatregelen zijn er getroffen na het bekend worden van de rattenoverlast? En zijn 

deze maatregelen afdoende?  

Meldingen komen binnen bij het KAD en door hen wordt indien nodig altijd direct een 

gespecialiseerde bestrijder ingeschakeld. Tot de overlast verdwenen is wordt bestrijding 

uitgevoerd. In de meeste gevallen is dit afdoende. Op de plekken met veel meldingen, of waar 

bestrijden niet het gewenste effect had, zijn specifieke onderzoeken uitgevoerd en acties 

ondernomen om de oorzaak van de rattenoverlast weg te nemen.  

Op dit moment maait de gemeente op een aantal plekken in de openbare ruimte extra en 

worden rattenholen actief opgespoord en bestreden. In sommige gevallen ligt de oorzaak van 

de rattenoverlast echter (ook) bij het gedrag of is dit  op het terrein van bewoners. Dit is 

lastig te beïnvloeden. Hierover zijn wij in gesprek met de betrokkenen.  

Op dit moment beoordelen en verbeteren we het actieplan rattenbestrijding. Belangrijke 

onderdelen hiervan zijn werkafspraken met de woningbouwcoöperaties en communicatie met 

bewoners over preventie.   
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Welke stappen zijn er genomen om de risico’s voor de gezondheid door de rattenplaag te 

beperken of bij voorkeur uit te sluiten?  

Dit wordt per melding beoordeeld. In de bekende overlastsituaties was geen sprake van een 

risico voor de volksgezondheid en is er geen concrete aanleiding om extra maatregelen te 

nemen.  

 

Vooral de overdracht van de ziekte van Weil (leptospirose) op mensen is in ons land een 

risico. De infectie hierbij ontstaat door contact met door rattenurine besmet water. Bij 

diagnose van deze ziekte moet dit gemeld worden bij de GGD. De GGD Hart voor Brabant 

heeft de afgelopen 10 jaar 3 meldingen van leptospirose van personen uit Oss ontvangen (in 

2013, 2017 en 2018). Deze meldingen zijn volgens de GGD van patiënten die zeer 

waarschijnlijk de infectie in het buitenland hebben opgelopen.  

Wij gaan ervan uit uw vragen hiermee afdoende beantwoord te hebben. 

 
 

 

Hoogachtend, 

 

mr. J. van der Schoot 

Wethouder Openbare Ruimte c.a.  
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